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 "ראהפ' "
  כוחה של הבחירה האישית -ראה 

וקללה". שואלים חז"ל: מדוע אומר הכתוב "ראה אנוכי נותן לפניכם היום ברכה  "ראה"בפתיחת פרשת 
פונה משה לעם ישראל בלשון יחיד "ראה"? הרי קריאה זו נעשית לכל עם ישראל כמו שכתוב מיד לאחר 

 מכן "לפניכם" בלשון רבים.
משיב על כך הגאון מוילנא: משה בא ללמד את עם ישראל מוסר השכל החשוב. אל יאמר היחיד, שמכוון 

ף גם הוא אליהם בעיניים עצומות בלי לבדוק האם הדרך זו היא טובה. שהרוב הולכים בדרך מסוימת יצטר
משה אומר לכל יחיד "ראה" עליך מוטלת החובה לבדוק אישית ולבחון האם הדרך שבה הולכים הרבים 

 ולפי תוצאות הבדיקה תבחר לך את הדרך שבה תלך. ו.היא טובה ל
זאת" ומפסיקים לחשוב האם דברים אלו טובים פעמים רבות אנו עושים דברים מכיוון ש"כולם עושים 

 לנו באמת.
 מה שטוב לרוב בני האדם אינו טוב לנו.ואנו צריכים לדעת שיכול להיות שהרוב טועה לפעמים 

לכן כל אדם צריך לבחון ולבדוק האם הדברים שהוא עושה הם חיובים ומתאימים לו ללא השפעות 
 חיצוניות.

 דברי תורה(.אתר שיתופי ל -מתוך אתר וורטס ) 
 

 

 נר זיכרון

 

 גז' אלול תשכ" -ז"ל  יוסף אילן ז"ל
 

 ז' אלול תש"ע -ז"ל  דני פולסטר
 

 

 
 
 
 

 שהשמחה במעונם  
 

 מזל טוב                                               
   

 לחוה וליהודה ורקר ולכל המשפחה להולדת הנכד, בן ליונית ולאריאל.
 

 
 
 

 2580#וג מקוצר חי - מטלפון ביתי נייח )מתוך הקיבוץ( -שר"פ  מוקד  
 

 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל. 073-2341234או לטל' 
 
 

 
 

 זמני  שבת
 

 18:32ת                  דלקת נרוה 

  

 18:52 מנחה וקבלת שבת  

 

 08:30 שחרית 

 

 30:13 מנחה א'  

 

 18:00 מנחה ב' 

 

 19:38 צאת השבת
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 פינת ההלכה
 
 

 על לימודים בבית הספר ור' יהושע בן גמלא...

אחת התקנות החשובות שניתקנו עם תחילת שנת הלימודים, נבקש הפעם לעסוק ב
בישראל היא תקנתו של יהושע בן גמלא, שעל ידה נתבסס החינוך הציבורי בישראל. 
כדי לבאר את תקנתו יש לבאר תחילה שהתורה ציוותה אותנו שלושה ציוויים בקשר 

 .ללימוד התורה

א. כל אב מצוּוה ללמד את בנו או למצוא לבנו מורה שילמדנו את כל התורה. ב. אם האב לא לימד את הבן, 

 .ל הבן מצווה עליו ללמוד בעצמו. ג. מצווה על תלמידי החכמים שילמדו תורה לתלמידיםכשיגד

אלא שכמו בכל המצוות, התורה שבכתב מציבה לפנינו את העקרונות, ועל חכמי ישראל הוטלה המצווה 
למצוא את הדרך הטובה ביותר להגשים את אותם העקרונות. וכן בעניין תלמוד תורה, העיקרון היוצא 

וש המצוות הוא, שכל ישראל צריכים לדעת את התורה, ושההורים והרבנים מצווים לפעול למען זה. משל
זכה יהושע בן אלא שעקרונות אלו זקוקים למסגרות שעל ידם יוכלו להגשים את האידיאל הגדול הזה. 

וך גמלא, שחי בתקופת בית המקדש השני, לקבוע את מסגרות הלימוד, ותיקן וייסד את מערכת החינ

 .הראשונה בעולם

אמר רב יהודה אמר רב: ברם זכור אותו האיש לטוב ויהושע בן גמלא שמו, : )ב"ב כא, א) וכך מסופר בתלמוד
לא היה  –מלמדו תורה, מי שאין לו אב  –שאלמלא הוא נשתכחה תורה מישראל; שבתחילה, מי שיש לו אב 

היה מעלו  –ועדיין מי שיש לו אב … התקינו שיהיו מושיבין מלמדי תינוקות בירושלים… למד תורה
לא היה עולה ולמד. התקינו שיהיו מושיבין בכל פלך ופלך, ומכניסין אותן כבן  –ומלמדו, מי שאין לו אב 

מבעיט בו ויצא. עד שבא יהושע בן גמלא ותיקן,  –עשרה, ומי שהיה רבו כועס עליו -עשרה כבן שבע-שש
 ". ומדינה ובכל עיר ועיר, ומכניסין אותן כבן שש כבן שבעשיהיו מושיבין מלמדי תינוקות בכל מדינה 

אחת המשמעויות המרכזיות של התקנה היא, שהאחריות על לימודם של כל ילדי ישראל מוטלת על כלל 
הציבור, בין אלו שיש להם ילדים ובין אלו שאין להם ילדים, על כולם לדאוג שכל הילדים, כולל היתומים 

יגיעו לבית הספר וילמדו תורה. לשם כך היו  –אין ביכולתם לשלם שכר לימודים וילדי המשפחות העניות ש
גובים מיסים מכל חברי הקהילה, כל אחד לפי עושרו, וממיסי הקהילה היו מממנים את צרכי הציבור 

 .ובכללם גם את לימודי הילדים העניים

שאין בה סידור לימודים לילדים, וכל כך חשוב עניין זה של יסוד בתי ספר, עד שאמרו חז"ל, שכל עיר 
. ואם עמדו בעיקשותם ולא הקימו צריכים בני שאר הקהילות להחרים אותה עד אשר יתקינו בה בית ספר

בית ספר, מחריבין את אותה העיר ומפזרים את יושביה בקהילות אחרות, ובלבד שלא יהיה מקום בישראל 
 (. "י יו"ד רמה, זשבת קיט, ב. טור ב) שלא מלמדים בו את הילדים תורה

 אשרי ילדינו, הזוכים להעמיק שורשים ולפרוש כנפיים, במערכות החינוך הנפלאות שלנו.

 נאחל לכולם שנת לימודים פורייה ומוצלחת

 , לילדים המתוקים העולים השנה לכיתות א'...וברכה מיוחדת

  .בברכת שבת שלום, הרב מיכאל

 

 
  

 מוסףתפילת לפני תתקיים  - דרשה לראש חודש אלול

 כרגיל ללא כל שינוי -שאר שיעורי השבת )פניני שבת נקבלה, הדף היומי, הורים וילדים( 

 לאחר התפילה יתקיים שיעור מיוחד של הרב ד"ר אברהם ליפשיץ )ראו פרסום נפרד(.

 



 

 

 

3 

 

 
 

 
 מועדת בית הכנסת

 

, מקיים השבת, זו השנה השלישית ברציפות, האגף לתרבות תורנית במשרד החינוך
יישובים  34 -רבנים ואנשי חינוך ב 34"שבת של תורה", בו מתארחים  -פרויקט מיוחד 
  ברחבי הארץ.

 מינהל החינוך הדתי  ראש, אברהם ליפשיץהרב ד"ר השבת, יתארח בשלוחות 
תושב שלוחות(, ויעביר שיעור לר"ח אלול, מיד בתום תפילת  ,)ואבא של גדעון ליפשיץ

  הציבור מוזמן."לדוד ה' אורי וישעי". מוסף, בנושא: 
 

 מפי הרב מיכאל לפני תפילת מוסף. דרשה לראש חודש אלול
 

 שיעורים אחת לשבוע בערב  , יתקיימובמהלך חודש אלול ועשרת ימי תשובה
 בבית המדרש. פרטים יפורסמו בהמשך.

 

  על לוח המודעות תלויה רשימה להזמנת לוח דינים ומנהגים תשע"ז.
 .( 9.9) ו' אלול הרשמה עד

 

  מכשיר החייאה למקרה חירום.  תודה לקני גולדמן על התרומה לקהילה,
 המכשיר נמצא בבית הכנסת עפ"י בקשת קני.

 שמעון ד.
 

 
 

     
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

 

 קריאת תהילים ע"י נשים
 

 17:30בשעה  בשבת בבית המדרש תקייםת
 

 .נשים מוזמנות
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 הנכם מוזמנים 

 לערב של לימוד ושירה ברוח אלול

 של תפילה והודיה בן אדם לחברו ובן אדם למקום

 'הערב יתקיים בע"ה ביום א

 בבית דורות 20:30בשעה  (4.9)ר"ח אלול 

 בתוכנית:

 לימוד קצר בקבוצות ואחריו שיעור מפי

 הרב מיכאל  

 בין לבין  שירי נשמה 

 עכשוויים ומן המקורות וכן, כיבוד קל.

 .להתראות. עליזה,  ו. תרבות
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 חוגים
 

פעילות גופנית טובה בכל גיל ובגיל מבוגר במיוחד. חיונית לחיים בריאים ותורמת לשמירה 
אנשים שלא היו פעילים זמן מה מומלץ להתחיל לעל התפקוד היומיומי ולעצמאות. גם 

  ,בפעילות גופנית. היא משפרת את תפקוד מערכות הלב, כלי הדם ומערכת הנשימה
מחזקת את  ,גמישות המפרקים והתנועתיותמסייעת באיזון לחץ הדם, משפרת את 

השרירים והעצמות, משפרת את הקואורדינציה ושיווי המשקל, עוזרת ביציבה, הליכה 
 מצב הרוח ונותנת תחושה כללית טובה.  תמשפרת א ,וצמצום הסיכון בנפילות

 עבורכם.  ומתאימה בחרו לכם פעילות גופנית שמהנה אתכם
 :(2-קלט שכונת תבוראנו מציעות פעילות בחדר תנועה )מ

 בהדרכת אביטל.  17:30-18:30ביום ב'  -התעמלות לנשים
 בהדרכת פרידה. 8:30-9:30וביום שישי  20:15-21:15בימי א' וג'  -פילאטיס לנשים

 בהדרכת פרידה. 18:10-19:10בימי א' וג'  -פילאטיס לגברים
 

 בתודה                                                                            
  0546746003 - פרידה                                                                            
 .0546746183 - אביטל                                                                            

 
 
 
 

 מהאחזקה
 

( אהיה בחופש. במקרים דחופים כמו סתימות/נזילות ניתן 5-10/9ז' באלול )-בתאריכים ב'
 . 050-7805900 -מספר פלאפון . 7:00 - 15:00, בין השעות ברהיםילהתקשר לא

 

 אברהם שכטר.      

 
 

 
 

 ענף תקשוב
 

אלקטרוני בשלוחות מתבצעת על גבי קו בעל נפח העברת הדואר התקשורת האינטרנט ו
 נתונים )רוחב פס( קבוע.
משמעות הדבר היא כי ככל שמעט משתמשים  .שיתופי ודינמיכל נפח התעבורה הוא 

יעמוד לרשות כל אחד מהם נפח תעבורה גדול ומהיר יותר, ואילו  -מחוברים לרשת בו זמנית 
יעמוד לרשות כל אחד מהם נפח  -ככל שיותר משתמשים יהיו מחוברים לרשת בו זמנית 

 תעבורה קטן ואיטי יותר.
 בוץ, פרטיים, הנהלת חשבונות, ענפים וכד'. ינפח זה משמש את כל המשתמשים בק
ע"י  היום חלק נכבד של התעבורה מנוצלמתוך מאות המשתמשים שלנו, בשעות 

הערב והלילה נפח התעבורה מנוצל  ,צ המאוחרות"המשתמשים העסקיים ואילו בשעות אחה
 בעיקר ע"י משתמשים פרטיים.

 

על מנת לנצל באופן יעיל ומתחשב את משאב נפח התעבורה השיתופי והיקר העומד 
לצאת  ,עסקייםהפרטיים וה ,לרשותנו, אנו מבקשים באופן אישי מכל אחד מהמשתמשים

ל, תוכנות שיתוף קבצים, שידורי רדיו, מוסיקה "מתוכנות ולסגור דפדפן אינטרנט, תוכנות דוא
 כאשר אינכם עובדים בפועל עם המחשב.ויזיה וכן כל תוכנה הדורשת חיבור לאינטרנט ווטל

מחשב המחובר לתוכנות הנזכרות מעלה או דומות להן, צורך משאבי רשת אף אם אין 
 בסביבתו אדם המפעיל אותו.

תוך התחשבות הדדית נוכל לאפשר לכל אחד לנצל נפח גלישה גדול ומהיר יותר בזמן בו 
 הוא ניזקק לו.

 

 .רמי לייטנר, אריה שניידר -בברכה 
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ועדת בניםמ  

 

.בהצלחה באזרחות - שחרור נעים ליהודה סטולפנר  
 

תתכוננו...  .קבלה רשמית ממש בקרוב .לוועדה המצטרפים החדשים מליםי"גל בהצלחה  
 

.חנן וחברי הוועדה -שבת שלום        
 
 
 
 

 לחברים שלום
 

ג'רסי,  - ניו ,עברית בצפון אמריקה תלעדכן שזיוה ווייס יצאה לשליחות הורא ברצוננו  
כי בננו יונתן מתגייס השנה לצה"ל ולכן  ,לעת הזאת ,ביחד עם ישי. המשפחה התפצלה

לזיוה בהצלחה.שאול נשאר אתו. מאחלים   
                                                    

משפחת ווייס. -בברכה                                                     
 
 
 
 
 

 
 

 ממשאבי אנוש
 

 אחרי שירות ארוך ומסור נורה דיגורקר מסיימת את תפקידה בוועדת בית הכנסת. 
צוות מש"א עוסק באיתור מחליפה לנורה שתוכל להיכנס לתפקיד מידית כדי לטפל בהכנות 

לחגים וכו'. חברה שמעוניינת לקחת על עצמה את הטיפול בתחום זה, החשוב לחיי הקהילה, 
  ן ודבורה ליס.יאו לאחד מחברי צוות מש"א: רותי פרס, חיים פרלשטי אליימוזמנת לפנות 

 מסירות וההשקעה ומחכים למתנדבות חדשות.אנו מודים לנורה על ה
 

 הלה דנינו.
 
 
 
 

 

 אסיפת חברים
   

 ( 7.9) רביעי ד' אלולביום תתקיים אי"ה 
 

 20:45 בשעההאוכל,  -בחדר 
 

  :על סדר היום       
  

 .אריה בראון בהשתתפות רו"ח - 2015 כספיים אישור דוחות . 1 
 לפני האסיפה מוזמנים לפנות ליורם רותם(.)חברים המעוניינים לראות את הדוחות       

 

 מסירת דו"ח על ההחלפה של יוסי קנר. . 2 
 

 אישור חופשה מיוחדת לזיוה ווייס. . 3 
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 עמוד"ש
 

 תחילת שנה במוסדות החינוך התנועתיים
במספרים אך גם  -במהלך החודש הקרוב נדווח מדי שבוע על אחד מבתי הספר הקיבוציים

. מדווח שי מועלם, סגן מנהל בית ספר יסודי שק"ד בשדה אליהוברוח, והראשון שבהם הוא 
תלמידים! בית הספר גדֵל  860בית הספר: השנה יכנסו בשמחה בשערי בית הספר היסודי 

נערכים בשמחה לאתגר. בשנה זו אנו מתחילים לפעול לאור  תלמידים בכל שנה ואנו 30-בכ
". בשנה שעברה נחשפנו לרעיון במהלך "נפגשים עם טבע וקהילההייחודיות הבית ספרית: 

שלושה ימים של לימוד ומפגשי הכרות עם קהילות בית הספר. ימי שיא אלו היו חווייתיים והיוו 
תתנהל בהלימה לייחודיות זו, וילדי בית  השראה וסקרנות להמשך. תכנית הלימודים שנבנתה

הספר ימשיכו להעמיק את הקשר עם סביבתם. הקהילות יהוו מקור השראה ללמידה, הילדים 
יפגשו את קהילת עמק המעיינות דרך למידה חווייתית, ערכית ויתנסו בכלים פדגוגיים 

דות אלו לכל תחומי חדשניים. אנו מאמינים שהאדם הוא תבנית נוף מולדתו, ועל כן ניצוק יסו
הלמידה. השנה נמשיך גם להפעיל את קבוצות בתי המדרש בשעות הבקר ונחדש את הלימוד 
בחברותות בכל ראש חודש, במסגרת של "לומד מלמד". אתגר נוסף העומד לפתחנו הוא 
המעבר לניהול כלכלי עצמי על פי תכנית של משרד החינוך. אנו מאמינים שנעמוד באתגר 

הספר להתנהלות כלכלית מיטבית. בשלהי השנה החולפת הוקם בבית הספר  ונביא את בית
את הערכת צוות בית הספר. הוועד ימשיך גם השנה  שהחל לפעול במרץ רב וקיבל ,ועד הורים

לפעול בשיתוף פעולה מלא עם בית הספר לטובת קידום תחומים רבים. אנו מברכים את 
 בשנה ברוכה בעשייה חינוכית. תלמידנו היקרים ואת כל קהילת משפחת שק"ד 

 

 .אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה

 
 

 משולחנה של מזכירת הפנים
 

   ואיך שהוא בסוף, יהיה רק טוב    ,זה קרוב לוודאי"
  ,הציפייה היא גדולה   ,הנה מוכנים, העננים    רחוק מלהיות ספק

  ההשלכות גם כן                   לשוב לשטוף הכל  וככה זה, הזמן הזה עשה מזה עניין
  וזה שנים שמחכים לגאולה   ,איך שהוא בסבך   אבל זה רק עניין של זמן

   ממש כמו בימים ההם   נגלה לי שביל של אור     עד שיסתדר

 ." / ישי ריבובזמן הזה   ,והוא מושך אותי    ,הציפייה היא גדולה
  ,חצי בעל כרחי    הניצנים כבר נראו

  מציל אותי כל יום  -זה העם הזה לא יניח לעצמו וככה
  עד שיבוא אליהו

  זכור לטוב
 

גיל הרך והחינוך שבו הילדים הלאחר שבוע של הערכות במערכות  - שנת לימודים חדשה
 פתיחת שנת הלימודים.פעילות לקראת ל

לפעוטות שצעדו צעד קטן ועברו מבית התינוקות  - גיל הרךהברכות חמות לכל ילדי מערכת 
 לו מהגנון לגן ולאלו שהפכו להיות "בוגרים" וזאת שנתם האחרונה בגן. לילדים שע ,לפעוטון

 ברכות לכל ילדי החינוך ששבו לבי"ס אחרי חופשה ארוכה. 
חוויה מלאה בהתרגשות  -ברכות לילדי כיתה א' שחוו את היום הראשון בכיתה ובבי"ס 

 צפייה.וב
 מעבר קטן שטומן בחובו שינוי גדול. -שעברו מהיסודי לחטיבה  -די כיתה ז' לברכות לי

התלבטויות  ,שנה שתלווה בשאלות - ברכות לילדי כיתה י"ב שזאת להם השנה האחרונה
 , צבא, שירות לאומי....י"ג -והחלטות לעתיד 

את שנת הלימודים בכוחות  יםלמטפלות ולמדריכות שפותח ,ברכות למורים, לגננות
 אהבת ההוראה. מתוך מחודשים, באמונה בתלמידים ובתהליך הלמידה ו

נו במסע הלמידה באהבה, יבים אנו ההורים מי ייתן ונדע ללוות את ילדיואחרונים חב
 נו. יבסבלנות, לתת אמון במערכות החינוך, בצוותים ובילד

 שנת לימודים מוצלחת, מהנה ופורייה. 
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 האוכל-שעות הארוחות בחדר
 מיד לאחר התפילהליל שבת 

 .11:30שבת צהריים 

 
 

 השבוע הסתיימה עונת הרחצה בבריכת השחייה בשלוחות.  - הרחצהסוף עונת 
 . תודה לפרידה רותם על הניהול והתחזוקה של הבריכה לרווחת כולנו

ננו שהבריכה תחסר יבמלאלה המצילה על הרגשת הביטחון.  קורלנד )רותם( תודה לירדן
 .   הנות משלל המעיינות בעמק עד ליולי בשנה הבאהילהם אפשר להמשיך ול

 

מאחלים להם הצלחה בהמשך נו א ם.עברו לירוח ותםמשפחת יוחאי ודבורה רוע השב
   דרכם.

 

 פינת הבקשות 
 

 והפעם בקשה חוזרת!!!!
לאחרונה התגברה התופעה של הכנסת כלי רכב ואף חניה בשבילים הפנימיים ועל מדשאות 

רכבים לשטח המחנה  תהקיבוץ, אני פונה לכל הציבור בבקשה להימנע ככל הניתן מכניס
ה במקומות שאינם מיועדים לכך. הדבר גורם למפגע בטיחותי, נזק לשבילים )שבירה ומחני

שאות. במידה ונדרשת כניסה לצורך פריקת ציוד וכו' אין של אבני האקרשטיין( ונזק למד
עלייה על המדשאות תעשה בתיאום עם זיו שניידר )מרכז  .להשאיר את הרכב מעבר לנדרש

 הנוי(. אין לעלות על מדשאות לאחר השקיה! ואין לחסום שבילים!  
 
 

 
 מהמזכירות 

 

המזכירות נפגשה עם ועדת ביקורת שהציגה בפניה נושאים לביקורת  -ועדת ביקורת 
 בשנים תהשנעש הביקורת אחרי לקיים מעקבי המזכירות "התבקשה עועדת ביקורת הבאה. 

במטרה לחזק את הועדה ואת העבודה שנעשית ולהגיש דו"ח ממצאים למזכירות  האחרונות
 ולחברים.

 

ם המועצה העמדת השכונה לטובת  ע"פ ההסכם ע -שכונה זמנית שלפים  -קראוילות 
השנים. שלוחות מעוניינת לקבל  10יסתיימו  2019שנים. בשנת  10תושבי שלפים תהיה עד 

את השטח של השכונה הזמנית בחזרה ואף התחלנו בפניות ראשוניות למועצה. לגבי מבני 
הקראוילות קיימת אפשרות שהן יישארו בשכירות מול החטיבה להתיישבות. המזכירות 

. 2019החליטה לפנות במכתב רשמי למועצה ולהודיע על רצוננו לקבל את השטח בשנת 
 ( משתכנים סבב עוד ויש) לקראוילות אדיר בלאי שקיים מכיוון -לגבי המבנים עצמם 

 מצב כגון נוספים גורמים כשיבחנו השטח החזרתזמן ל בסמוך ,בעניין החלטה לקבל הוחלט
 .  ועוד בניה המשך, שלוחות של הקליטה מחסנית

 

תחה של בניה חדשה נכון שאנו עומדים בפ - בשלוחות עתידית בניה המשך פיתוח
 עכשיו כבר לעסוק רבה חשיבות במקביל קיימתאך  .הדחפורים עולים על השטח ....טוטוווא

במיוחד לאור הקליטה בשנים האחרונות, לאור  ,מגרשים ופיתוח בניה של נוסף בתכנון
הוחלט  הפניות הרבות ולאור הבניה והפיתוח ההולכים וגדלים ברחבי העמק. לשם כך

 לשנים אסטרטגית בניה תוכנית ד"צמ בשיתוף עם להכין תכנון לועדת במזכירות לפנות
   .הקרובות

 

 ,מיוסי בוריס לגבי מערכת הגיל הרך והחינוך בהתייחס לבעיות חברי המזכירות קבלו עדכון
 לפתרונות ולתהליכים המתקיימים במערכות.  ,לדילמות

 
 רותם. -שבת שלום 
 

 

 שלום -שבת      
 טוב -חודש 

 


